
13 

 

淡江大學國際企業學系國際商學全英語組 111 學年度入學新生起必修科目表 

The following is a list of the required courses for those who have entered into the program 
as full time students in DIVISION OF ENGLISH-TAUGHT GLOBAL COMMERCE, DEPARTMENT 
OF INTERNATIONAL BUSINESS in the 110 (2021) academic year for pursuing bachelor 
degree.  

***  全部課程為全英語授課。 
***  ALL THE COURSES MUST BE ENGLISH-TAUGHT COURSES. 

科 目 名 稱  

C o u r s e  t i t l e  
Cr. 

Year  1 Year 2 Year 3 Ye a r  4 備註 
Notes 

 1st 2nd 1st 2nd 1st 2nd 1st 2nd 

基本知能
課程 12
學分 

 
Fundame-

ntal 
Courses 

12 credits 

外國語文學門 

Foreign Languages and 
Drills 

8 2 2 2 2     

大 1 英文必修、 
大 2 外文自由選 
English is 
required for 
freshmen.  

語言表達

Language 
Expression 中國語文能力表達 

CAPABILITY OF 
EXPRESSING CHINESE IN 
SPOKEN AND WRITTEN 

2 2 0        

大學學習 
LEARNING IN 
UNIVERSITY 

1 1 0       
學習與發展學門 
Learning and Development 

課外活動與團隊發展 
LEARNING AND 
PRACTICE OF 
CLUBS:AN 
INTRODUCTION 

1 0 1       
社團學習與實作 
Extracurricular Activities and 
Team Development 

通識核心
課程 

14學分 
 

General 
Education 
and Core 
Courses 

14 credits 

AI 與程式語言  
AI & Programming 
Language 

1 1         

探索永續 
Exploring Sustainability 

1 1         

文學經典學門(L) 
Classics In World 
Literature 

2         
人文領域 
Humanities 
必修 2 學分(4
選 1 學門)  
2 credits 
required (1 out 
of 4 categories) 

1. 
必修 6 學

分、自由選 8
學分共 14 學

分。6 credits 
required 
2. 
每學門至多

修習 2 科且

同一科目不

得重複。 

歷史與文化學門(P) 
HISTORY AND CULTURES 

2         

哲學與宗教學門(V) 
Philosophy and Religion 

2         

藝術欣賞與創作學門

(M) 
ART APPRECIATION AND 
INVETION 

2         
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科 目 名 稱  

C o u r s e  t i t l e  
Cr. 

Year  1 Year 2 Year 3 Ye a r  4 備註 
Notes 

 1st 2nd 1st 2nd 1st 2nd 1st 2nd 
全球視野學門(T) 
GLOBAL OUTLOOK 

2         社會領域

Society & 
Culture 
必修 2 學分(4
選 1 學門)  
2 credits 
required(1 out 
of 4 categories)  

未來學學門(R) 
FUTURES STUDIES 

2         

社會分析學門(W) 
SOCIAL ANALYSIS 

2         

公民社會及參與學門(S) 
Civil Society And 
Participation 

2         

資訊教育學門(O) 
Information & Computer 
Education 

2         
科學領域

Scientific 
Inquiry 
必修 2 學分(3
選 1 學門)  
2 credits 
required (1 out 
of 3 categories) 

全球科技革命學門(Z) 
GLOBAL TECHNOLOGY 
REVOLUTION 

2         

自然科學學門(U) 
NATURAL SCIENCES 

2         

服務與活
動課程 

 
Service 

and Extra-
curricular 
Activities 

體育 
PHYSICAL EDUCATION 

0 0 0 0 0     

 
 
 

全民國防教育軍事訓練

（一）、護理（一） 
ALL-OUT DEFENSE 
EDUCATION MILITARY 
TRAINING / NURSING (I) 

0 0 0       

校園與社區服務學習 
LEARNING CAMPUS AND COMMUNITY 
SREVICES 

0 0 0       

資訊概論 
INTRODUCTION TO COMPUTERS 

4 2 2       

資訊概論：認抵資訊教育學

門必修 2 學分、自由選 2 學

分。 

經濟學  
ECONOMICS 

4 2 2       

會計學 
ACCOUNTING 

4 2 2       

微積分 

CALCULUS 
4 2 2       

統計學 
STATISTICS 

4 2 2       

企業概論 

BUSINESS ESSENTIALS 
3 3 0       

管理學 
MANAGEMENT 

3   3 0     

行銷管理 

MARKETING MANAGEMENT 
3   0 3     
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科 目 名 稱  

C o u r s e  t i t l e  
Cr. 

Year  1 Year 2 Year 3 Ye a r  4 備註 
Notes 

 1st 2nd 1st 2nd 1st 2nd 1st 2nd 
國際企業管理 

INTERNATIONAL BUSINESS 
3   0 3     

個體經濟學 

INTERMEDIATE MICROECONOMICS 
3   3 0     

總體經濟學 

INTERMEDIATE MACROECONOMICS 
3   0 3     

財務管理 

FINANCIAL MANAGEMENT 
3   3 0     

國際財務管理 

INTERNATIONAL FINANCIAL 
3   0 3     

貨幣與金融體系 

MONEY AND THE FINANCIAL SYSTEM 
3   3 0     

投資學 

INVESTMENTS 
3   0 3     

商業報告寫作 

BUSINESS REPORT WRITING 
2   2 0     

商事法 

COMMERCIAL LAW 
2   2 0     

企業倫理 

BUSINESS ETHICS 
2   0 2     

（1） 必修科目總學分數：78 學分(通識教育課程 26 學分) 

（2） 最低應修本系選修科目總學分數：27  學分 

（3） 其他選修總學分數：23 學分 

畢業總學分數： 128   學分 

 
※ Total credits for Graduation: 128 consisting of 78 credits of required courses; 27 credits of selective 

courses have to be offered by the Dept. of International Business and 23 by others. With no exception, all 
courses must have to be lectured totally in English to be eligible for the purpose of completing the study for 
a diploma.  

 
*「經濟未來」、「經濟學概論」及「台灣總體經濟入門」不承認為畢業學分 

The “FUTURE STUDIES IN ECONOMICS”，”INTRODUCTION TO ECONOMICS” and the  “AN INTRODUCTION 

TO THE TAIWAN MACROECONOMICS” courses are not admitted as graduation credits. 
*商管學院必選資訊教育學門(O)，其中資訊教育學門必選資訊概論(2/2) 
Students of the College of Business and Management have to take 4 credits of “INTRODUCTION TO 
COMPUTERS” from O Group. 
  



16 

 

通識核心課程(14 學分)   General Education Curriculum (14 Credits) 

1.必修 8 學分、自由選 6 學分共 14 學分。 
2.每學門至多修習 2 科。 學門 Group 

人文領域(4 選 1 學門) 

Humanities(1 out of 4 
categories) 

 文學經典學門(L) 
Classics In World Literature 

 歷史與文化學門(P) 
HISTORY AND CULTURES 

 哲學與宗教學門(V) 
Philosophy and Religion 

 藝術欣賞與創作學門(M) 
ART APPRECIATION AND INVETION 

社會領域(4 選 1 學門) 

Society & Culture (1 out 
of 4 categories) 

 全球視野學門(T) 
GLOBAL OUTLOOK 

 未來學學門(R) 
FUTURES STUDIES 

 社會分析學門(W) 
SOCIAL ANALYSIS 

 公民社會及參與學門(S) 
Civil Society And Participation 

科學領域(3 選 1 學門) 

Scientific Inquiry (1 out 
of 3 categories) 

院特色必選 
Required 

資訊教育學門(O) 
Information & Computer Education 

 全球科技革命學門(Z) 
GLOBAL TECHNOLOGY REVOLUTION 

 自然科學學門(U) 
NATURAL SCIENCES 

AI 與程式語言  

AI & Programming Language 
校共同必修 

Required  

探索永續 

Exploring Sustainability 
校共同必修 

Required  

 
國企系國商組學生: (Lecture Totally in English) 

Students of the Division of Global Commerce, Department of International Business need to select the 
following courses from General Education Curriculum before graduation.  (14 credits)  
1. 人文領域中選 1 學門  (計 2 學分) 

   Every student needs to select 1 group from 4 groups, L group, P group, V group and M group.  
(2 credits) 

2. 社會領域中選 1 學門  (計 2 學分) 

   Every student needs to select 1 group from 4 groups, T group, R group, W group and S group.  
 (2 credits) 

3. 科學領域中資訊教育學門為必選，且系統已自動代選上、下學期共 4 學分 (計 4 學分) 
  Students of the College of Business and Management have to take 4 credits of “INTRODUCTION TO  

COMPUTERS” from O Group.  (4 credits)  
Note: The “INTRODUCTION TO COMPUTERS” has already selected by school. Don’t drop it! 
4. 上述 1-3 合計學分數為 8 學分，通識核心課程共需修習 14 學分，尚不足 6 學分應自上述學門中 
   任選 3 科修習，惟每學門至多修習 2 科且同一科目不得重複。 

   Students still need to select another 3 courses from all the groups.  (6 credits) 
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Note: Students are not allowed to select more than 2 courses from the same group. Also, each course only 
can be taken one time. 
5. 「經濟未來」、「經濟學概論」及「台灣總體經濟入門」不承認為畢業學分 

The “FUTURE STUDIES IN ECONOMICS”, “INTRODUCTION TO ECONOMICS” and the “AN INTRODUCTION TO 
THE TAIWAN MACROECONOMICS” courses are not admitted as graduation credits. 
 
＊ 每學期修習學分數之規定 
大學部日間部、進修學士班 
1.一、二、三年級（不含國際企業學系國際商學全英語組及蘭陽校園日間部各學系三年級赴國外進

修之學生）、建築學系四年級：日間部至少十二學分、進修學士班至少十學分，至多均為二十五學

分。 
2.四年級、建築學系五年級：至少九學分，至多二十五學分。 
3.延修生：至少一科，至多二十五學分。 

 
＊ Regulations governing the minimum and maximum credits to be taken per semester: 

Bachelor students 
a) Daytime and evening degree programs: 
i) First, second, and third year students (not including students from the Department of International 
Business, Division of Global Commerce or Junior Year Abroad students from each department at the 
Lanyang Campus), and fourth year Department of Architecture students: Minimum of 12 credits; maximum 
of 25 credits. 
ii) Fourth year students and fifth year Department of Architecture students: Minimum of 9 credit points; 
maximum of 25 credits. 
iii)Students whose duration of study has been extended: Minimum of one course; maximum of 25 credits. 
 
＊ 超修學分之規定：每學期至多超修六學分。 
大學部：前學期學業平均成績在八十分(等第 A)以上、經核准加修輔系、雙主修、學程者及應屆畢業 
生加修即可畢業者。 

 
＊Certain students may be permitted to exceed the maximum credit point quota by 6 credits per semester. 

They include:  
University students whose average grade from the previous semester is at least 80 (A) and who have gained 
permission to undertake an academic minor or double major; or, graduating students who are only able to 
graduate in time if they take extra credits. 
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＊國企系學生英語畢業門檻  

本系大學部日間部學生需符合下列任一英語能力檢定畢業門檻條件，始得畢業： 

(一)修習本校英文（一）及英文（二）課程，且英文能力測驗（二）成績七十分以上者。 

(二)依本校「新生抵免英文（一）、英文（二）課程實施要點」申請英文（一）或英文（二）學分

抵免通過者。 

(三)通過相當於全民英語檢定（GEPT）中級初試以上者。 

(四)以英語為母語之外國學生，得申請經由所屬學系進行英語能力認證通過後，亦視為通過畢業

門檻。 

各種英語能力檢定標準與全民英語檢定（GEPT）檢定標準對照如下： 

全民英檢

(GEPT) 

多益測驗

(TOEIC) 

托福（TOEFL） 
雅思

(IELTS) 

歐洲語言能

力參考指標

(CEF) 

電腦型態

(CBT) 

網路型態

(iBT) 

紙筆型態

(PBT) 

中級 初試 550 分 123 分 42 分 460 分 4.0 級 B1 

 

未通過相當於全民英語檢定（GEPT）中級初試以上者，學生得於大三起，修習「進修英文」二

學分之替代課程且成績及格始得畢業，惟該學分不計入畢業學分。 
 
＊通過外語能力檢定門檻後，應自行至外語能力檢定資料登錄暨審核系統上傳資料及成績單。

(http://sinfo.ais.tku.edu.tw/MvcLicense/)上傳完成後，須攜帶正本及影本各 1 份至英文系辦找助理進

行審核。 

 
＊English Proficiency Requirements for Graduation 

To graduate, regular degree students must obtain a grade equivalent to intermediate level (or higher) 
on the GEPT Test. Foreign students who are native English speakers must apply for “English proficiency 
accreditation” with the Department of English or related English language or cultural departments. Those 
who gain such accreditation will be viewed as having fulfilled the English proficiency requirements for 
graduation. 

Students who do not gain a grade equivalent to intermediate level (or higher) on the GEPT Test may 
take a course entitled “Advanced English” as an alternative way of fulfilling the English proficiency 
requirements for graduation. Bachelor students may take the course starting from the third year. Those 
who pass this course will be able to graduate. The course is worth two credits, but these credits do not 
count toward the student’s credits for graduation or the course grades of the semester it is taken or toward 
the one half failed credits or two thirds failed credits that may elicit expulsion. Similarly, academic grades 
achieved in this course will not count toward the student’s semester grades and overall GPA. 

Provided below is a table that shows required grades in the GEPT and equivalent grades in each type 
of English proficiency exam:  

GEPT TOEIC 
TOEFL 

IELTS CEF 
CBT iBT PBT 

Intermediate First 550 123 42 460 4.0 B1 
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＊ After you obtain a grade equivalent to intermediate level (or higher) on the GEPT Test, you need to 

upload the file into Foreign Language Proficiency Login Auditing System. 
(http://sinfo.ais.tku.edu.tw/MvcLicense/ ) 
**If you don’t know how to upload the file, please visit the following website. 
(http://www.dib.tku.edu.tw/course/super_pages.php?ID=course7)  
Then, please take the original certificate to department office. The process will be completed after the 
department office’s assistant check the system.  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

免修「英文（一）」、「英文（二）」課程（不含蘭陽校園） 

Waiving English I and English II (Tamsui Campus) 
 
**新生入學當學期 2 週內（至 111 年 9 月 19 日止）需提出申請，逾期則不予受理。 

It only allowed freshmen to apply within two weeks from classes begin (before October 6, 2021). 
 
**請登入淡江大學學分抵免作業系統（http://w3.emis.tku.edu.tw/），並依申請畫面顯示之流程說明

與成績處理說明辦理。 

登入學分抵免系統後，可點選「以語言檢定成績等其它條件申請抵免外文（一）（二）」進入申請畫

面。 

Log in TKU Governing the Transfer of Credits Online System（http://w3.emis.tku.edu.tw/） and apply 
according to the instructions shown in the system. 
After logging in the system, click 「以語言檢定成績等其它條件申請抵免外文（一）（二）」to get into 

the application page. 
 
**有任何其他問題請洽英文系林倖伃小姐，分機 2342，電子郵件：tlfx@oa.tku.edu.tw 

If you have any question, please feel free to contact Ms. Lin. from Dept. of English at (02)2621-5656 #2342 
or email: tlfx@oa.tku.edu.tw 
 

  




